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Besluitenverslag algemene vergadering van 6 mei 2023 

De algemeen voorzitter, Frans Schotte, opent de vergadering en verwelkomt de aanwezigen op deze laatste 

bijeenkomst van de algemene vergadering in de huidige samenstelling. In september treedt de nieuwe 

bestuursploeg -die momenteel wordt verkozen in de regio’s- in functie. 

Aanwezig (59): P. Baeck, D. Bruyninckx, D. Buyse, A. Cambier, M. Cappan, J. Careel, K. Celis, D. Colpaert, E. De 

Backer, K. De Backer, L. De Baets, L. Debloudts, G. De Bondt, L. De Smet, M. De Smet, E. De Wasch, E. De 

Wispelaere, A. D’Haene, G. D’Hondt, J. D’Hoop, A.M. Drieskens, H. Echelpoels, K. Eeckhaoudt, E. Erven, 

L. Flamand, L. Goossens, L. Grooten, P. Hermans, S. Hermans, A. Isebaert, R. Lambregts, M. Longerstay, E. Lox, 

M. Maes, J. Mannaerts, H. Meert, G. Melis, T. Nuelant, J. Peeters, M.J. Pelckmans, M. Pollet, J. Reekmans, 

D. Reinquin, L. Ryckmans, L. Sas, L. Scheerlinck, F. Schotte, G. Stubbe, L. Tandt, D. Thiré, H. Tuerlinckx, R. Van 

de Velde, B. Van Den Bloeck, J. Van Hoegaerden, C. Vancayseele, G. Vanderheyden, L. Vanhee, L. Vansweevelt, 

G. Verhanneman   

Verontschuldigd met volmacht (25): C. Balbaert (E. De Wasch), M. Bejaer (L. Grooten), A. Bosiers 

(L. Goossens), B. De Cokere (R. Van de Velde), G. Demeester (A. D’Haene), L. Denys (L. Tandt), L. De Wispelaere 

(E. De Wispelaere), D. Hoornaert (L. Sas), M. Janssen (D. Reinquin), M. Keirse (F. Schotte), C. Lagrange 

(A.M. Drieskens), J.P. Landerwyn (C. Vancayseele), M. Nieulandt (H.Tuerlinckx), L. Ooms (G. Vanderheyden), 

J. Porreye (G. Verhanneman), A.M. Raymaeckers (M.Cappan), G. Taillieu (L. Flamand), K. Vandermeersch 

(M. Maes), L. Van de Walle (D. Buyse), S. Van Isveldt (M. Pollet), S. Van Loo (J. Mannaerts), M. Van Rooij (K. Celis), 

K. Verbeeck (K. De Backer), J. Vermeersch (J. Careel), M. Vermeulen (S. Hermans)  

Verontschuldigd: D. Biesbrouck, P. Bleyenberg, T. Bovend’aerde, I. Broeckx, P. Bruyneel, J. Cadron, 

N. Cornelissen, K. Cuyvers, A. De Beule, H. De Coninck, H. De Grieve, F. De Nert, J. Demol, K. Feys, I. Fossé, 

L. Goethals, E. Haverals, B. Hoolsteens, W. Hosten, A. Jennen, K. Lannau, J. Lecomte, C. Lemarcq, A. Opsomer, 

W. Ottevaere, R. Pauly, L. Reinquin, D. Roobrouck, A. Slaedts, I. Staelens, M. Ulenaers, K. Vandermeersch, 

C. Vanneste 

Namen deel zonder stemrecht: A. Clybouw, F. De Neve, E. Eeckhout, T. Joos, J. Sleurs, L. Swinnen, C. Van 

Craenenbroeck, L. Van der Straeten, M. Vos 

De volmacht van H. De Coninck kon niet in aanmerking genomen worden wegens onverwachte afwezigheid 

van de volmachtdrager. 

De voorzitter vraagt de aanwezigen vooreerst een ogenblik van stilte in acht te nemen ter nagedachtenis van 

wijlen Gust Driesen uit Retie, lid van de algemene vergadering voor het vroegere gewest Turnhout. Hij overleed 

op 74-jarige leeftijd. Sedert mei 2010 maakte hij onafgebroken deel uit van de algemene vergadering maar nog 

veel langer was hij het boegbeeld van de Gezinsbond in zijn afdeling en gewest. Wij zijn hem uiteraard 

dankbaar voor zijn jarenlange inzet en vele werk in een positieve sfeer. 

 

http://www.gezinsbond.be/
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1. Verslag en besluitenverslag over de algemene vergadering van 6 mei 2023 

Het verslag over de vergadering van 19 december 2022 wordt formeel goedgekeurd. Het besluitenverslag is 

ook terug te vinden op de website. 

2. a. Ontslag lid raad van bestuur en leden algemene vergadering 

De vergadering neemt akte van het ontslag van Wouter Sysmans uit Willebroek (regio Mechelen), lid raad van 

bestuur en algemene vergadering, en van volgende leden algemene vergadering: 

▪ Jean-Pierre Peersman uit Hamme (regio Dendermonde) 

▪ Claudia Lissens uit Zoutleeuw (regio Aarschot-Diest-Tienen) 

▪ Nancy Tormans uit Geel (regio Kempen-Zuid) 

 

b. Aanstelling leden algemene vergadering 
De vergadering gaat eveneens akkoord met het voorstel van de regio’s Kempen-Noord en Kempen-Zuid om 

ter vervanging van Wies Van Ballaer en Nancy Tormans (beiden ontslagnemend) en van wijlen Gust Driesen, 

Petra Baeck uit Geel, Josiane D’Hoop uit Westerlo en Leen Debloudts uit Herentals aan te stellen als leden van 

de algemene vergadering. 

 

3. Wijziging van rechtsgebied 

a. Fusies/stopzetting afdelingen 

Vanuit diverse regio’s werden voorstellen tot stopzetting/fusies van afdelingen ingediend. Jeroen Sleurs, 

algemeen directeur, geeft lezing van de voorstellen die eerder door de betrokken afdelingen en regioraden 

werden goedgekeurd: 

1) Regio Hasselt 

▪ Stopzetting afdeling Halen-Loksbergen  

2) Regio Meetjesland 

▪ Stopzetting afdeling Watervliet  

3) Regio Deinze-Tielt 

▪ Stopzetting afdeling Wakken-Markegem 

4) Regio Westhoek 

▪ Stopzetting afdeling Hollebeke en toevoeging van de leden aan afdeling Zillebeke; naam van de 

afdeling na fusie blijft Zillebeke. 

▪ Stopzetting afdelingen Krombeke en Proven die samengaan met afdeling Roesbrugge-Haringe; 

naam van de afdeling na fusie blijft Roesbrugge-Haringe. 

▪ Stopzetting afdeling Watou die samengaat met afdeling Poperinge; naam van de afdeling na fusie 

blijft Poperinge. 

▪ Stopzetting afdeling Koksijde die samengaat met afdeling Oostduinkerke-Wulpen; naam van de 

afdeling na fusie blijft Oostduinkerke-Wulpen. 

5) Regio Waasland 

▪ Fusie van de afdelingen Kruibeke en Bazel-Rupelmonde tot één afdeling met als naam van de fusie-

afdeling: Groot-Kruibeke 

6) Regio Zuid-Oost-Vlaanderen 

▪ Stopzetting afdeling Viane en toevoeging van de leden aan afdeling Moerbeke  
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7) Regio Brugge-Oostkust 

▪ Fusie van de afdelingen Assebroek en Sint-Kruis tot één afdeling met als naam “Assebroek-Sint-

Kruis” 

8) Regio Gent 

▪ Fusie van de afdelingen Lochristi, Beervelde en Zeveneken tot één afdeling met als naam van de 

fusie-afdeling: Lochristi 

9) Regio Halle 

▪ Stopzetting afdeling Sint-Genesius-Rode waarvan de leden terechtkunnen bij omliggende afdelingen 

 

b. Update regiovorming 

De opdeling van het vroegere gewest Turnhout in twee regio’s, namelijk Kempen-Noord en Kempen-Zuid 

kreeg al de goedkeuring van de algemene vergadering. Wat nog niet werd voorgelegd, is de verdeling van de 

afdelingen over de twee regio’s: 

Kempen-Noord: Arendonk, Baarle-Hertog, Beerse, Hoogstraten, Kasterlee, Lichtaart, Lille-Gierle, Meer, 

Meerle, Merksplas, Minderhout, Oud-Turnhout, Poederlee, Poppel, Ravels, Rijkevorsel, Tielen, Turnhout, 

Vlimmeren, Vosselaar, Wechelderzande, Weelde, Wortel, Zevendonk, Zondereigen 

Kempen-Zuid: Balen, Bouwel, Dessel, Eindhout, Geel, Grobbendonk, Groot-Herselt, Herentals, Herenthout, 

Heultje, Houtvenne, Hulshout, Meerhout, Mol, Mol-Rauw, Morkhoven, Noorderwijk, Oevel, Olen, Olmen, 

Retie, Schoonbroek, Tongerlo, Veerle, Voortkapel, Vorselaar, Vorst-Kempen, Vorst-Meerlaar, Westerlo, 

Westmeerbeek, Zoerle-Parwijs 

Alle voorstellen, vermeld onder de punten a en b, worden unaniem goedgekeurd door de algemene 

vergadering. 

4. Goedkeuring van de jaarrekening en het wettelijk jaarverslag 2022 van 

Gezinsbond vzw 

Met het oog op deze bespreking werden de leden vooraf in het bezit gesteld van volgende documenten: 

a) Interne documenten: rekeningen 2022 Gezinsbond met toelichtingsnota, balans Gezinsbond per 

31/12/2022 met toelichtingsnota, cash flow, ingediend rapport SCW-subsidie, activa en passiva van de 

regio’s (en provincies), resultaat 2022 van de dochter vzw’s 

b) Officiële documenten: jaarrekening  Nationale Bank, bijhorend wettelijk jaarverslag, revisorenverslag 

Aan de hand van een PowerPointpresentatie geeft Jef Mannaerts, financieel adviseur, een kort overzicht van 

de belangrijkste punten. 

De rekeningen 2022 worden afgesloten met een verlies van € 2.419.783,98 t.o.v. € 808.805,82 begroot. Dit 

slechter resultaat hadden we al zien aankomen. Vandaar ook dat de raad van bestuur in november een aantal 

maatregelen heeft genomen die zijn toegelicht in de algemene vergadering van 10 december. 

De belangrijkste verschilposten t.o.v. de begroting zijn de ledenbijdragen, provisie reorganisatie personeel, 

tegenvallende financiële opbrengsten, minder commissie spaarvolume. Beter dan begroot zijn de hogere 

SCW-toelagen, minder afschrijvingen, minder uitgaven voor personeel, minder uitgaven voor de magazines 

De Bond en Brieven aan Jonge Ouders (BJO). 

Jef Mannaerts geeft ook nog een korte toelichting bij de beleggingen, de balans en de cashflow. 

Uiteraard is het spijtig dat verlies wordt geboekt maar gelukkig heeft de Gezinsbond nog voldoende reserves 

om dat verlies te dragen. Dit kan uiteraard niet elk jaar worden herhaald. Derhalve werden ook maatregelen 

genomen die uitvoerig werden toegelicht in december. 

Het rapport over het sociaal-cultureel werk (document toegestuurd) werd reeds geattesteerd door de revisor 

en overgemaakt aan de diensten van de Vlaamse overheid. De goedkeuring door de algemene vergadering zal 

meegenomen worden in de stemming over de rekeningen. 
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Tenslotte vestigt de financieel adviseur nog de aandacht op 

▪ de activa en passiva van de regio’s 

▪ de resultaten van de vzw’s die in hun resp. algemene vergaderingen worden goedgekeurd:  

AFYA: + € 3.131, Gezinssport Vlaanderen: - € 101.375, Gezinsvakantie-Familiatours: + € 319.743 

▪ het advies van de ondernemingsraad. 

 

Vervolgens geeft Arnaud Clybouw (bedrijfsrevisor) kort enkele markante elementen die naar boven zijn 

gekomen bij de uitvoering van de auditie. 2022 is in alle opzichten een heel moeilijk jaar gebleken, en niet 

alleen voor de Gezinsbond. 2023 zal nog een stuk uitdagender worden. Positief is dat de Gezinsbond al 

maatregelen heeft genomen om de meerjarenbegroting bij te stellen en te anticiperen op wat op iedereen 

afkomt. De revisor besluit dat de voorgelegde cijfers een getrouw beeld van de werkelijkheid geven en geen 

wetsovertredingen werden vastgesteld behoudens het enigszins laattijdig neerleggen van de jaarrekening 

boekjaar 2021 bij de balanscentrale van de Nationale Bank van België. Het nodige zal gedaan worden om een 

herhaling te voorkomen. 

  

Michel Cappan (regio Leuven-Haacht) informeert naar de maatregelen die genomen zijn en/of nog zullen 

genomen worden om het financieel verlies in de toekomst te beperken. De voorzitter antwoordt dat enkele 

besparingsmaatregelen al in uitvoering zijn, onder andere de personeels-afbouw. Voor een aantal 

personeelsleden werd de arbeidsovereenkomst opgezegd maar uiteraard moeten de wettelijke 

opzegtermijnen gerespecteerd worden. Beslist werd echter om de kost van de opzegvergoedingen volledig 

ten laste te nemen in 2022. Uit de verkoop van het Bondsgebouw in de Troonstraat hebben we nog een bedrag 

te goed (opstalrecht) dat gefaseerd zal binnenkomen vanaf het ogenblik dat de verbouwingswerken daar 

starten en uiterlijk eind augustus 2025 moet voldaan zijn. Dit is inderdaad een eenmalige opbrengst. 

Algemeen directeur Jeroen Sleurs verwijst naar de algemene vergadering van 10 december waarop de 

structurele besparingsmaatregelen (o.a. verdwijnen van het magazine BOTsing en de regionale edities van De 

Bond) uitgebreid werden toegelicht. Al deze zaken zijn inmiddels in uitvoering. 

 

Met 80 ja-stemmen, geen neen-stemmen en 1 onthouding hecht de algemene vergadering haar 

goedkeuring aan de jaarrekening 2022, het wettelijk verslag en het revisorenverslag. 

 

Een aparte stemming met hetzelfde resultaat verleent kwijting aan de bestuurders en aan de 

commissaris. 

 

5. Jaarverslag 2022 

In vervanging van gedelegeerd bestuurder Bart De Cokere die zich vandaag moest verontschuldigen, 

commentarieert Luc Goossens (beleidsverantwoordelijke Marketing en Communicatie) het jaarverslag 2022. 

Zijn algemeen besluit is dat wij met z’n allen best fier mogen zijn op wat in het voorbije jaar gepresteerd en 

gerealiseerd is en dat dit alles -in tegenstelling tot de cijfers- een positief gevoel geeft. Enkele 

vermeldenswaardige cijfers en vaststellingen: 

▪ Inzake ledenaantal zijn we geëindigd op 150.000 waaronder 750 gezinnen die we hebben kunnen bereiken 

dankzij het kansenlidmaatschap, wat aansluit bij onze Gezinsbond-missie. 

▪ 3,6 miljoen euro korting werd gegeven via de lidkaart met een gemiddeld spaarbedrag per gezin van 

37 euro en 1.790 aangesloten spaarhandelaars 

▪ Het contactcenter dat zich ontwikkeld heeft tot een uitmuntend interdisciplinair team waar vrijwilligers 

terechtkunnen voor een snel en accuraat antwoord op hun vragen heeft maar liefst 52.694 contacten gehad 

via e-mail of telefonisch. 
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▪ Het aantal georganiseerde activiteiten en -daarmee samenhangend- aantal deelnemers, is na de 

coronajaren opnieuw stijgende. De tweedehandsbeurzen, prestaties kinderoppasdienst (30.000) en 

ouderengezelschapsdienst (20.000) zijn weer in opmars. 

▪ In het kader van de belangenbehartiging van gezinnen 

- heeft de Gezinsbond sterk ingezet op het groeipakket. Het “krimppakket” heeft hoog op de politieke 

agenda gestaan. 

- werd aandacht gevraagd voor de grote impact van de inflatie op de koopkracht van gezinnen en werd 

vooral de sterk stijgende energiefactuur aangekaart 

- werden door de studiedienst adviezen allerhande (Groeipakket, juridische bijstand, personenbelasting, 

e.d.) op maat verstrekt. 

▪ Ook via de Gezinsbond-publicaties (magazine De Bond, Brieven aan Jonge Ouders (BJO) en BOTsing) 

werden adviezen en opvoedingsondersteuning geboden. 

▪ Het sociaal-cultureel werk bracht gezinnen samen met tal van activiteiten waaronder het 

puzzelkampioenschap als een van de nieuwigheden. Hartverwarmend was ook de vaststelling dat 

vrijwilligers, medewerkers en leden samen in totaal 17.000 euro verzamelden ter ondersteuning van de 

actie Brood(doos)nodig in het kader van De Warmste Week. 

▪ De webinars die in de coronaperiode een boost kregen en de podcasts die vorig jaar gelanceerd kregen 

veel belangstelling en zijn beslist een aanrader voor wie er nog geen kennis mee maakte. 

▪ De Gezinsbond is een vrijwilligersorganisatie en kan gelukkig rekenen op de medewerking van 10.000 

vrijwilligers (7.545 bestuursleden en 2.377 losse medewerkers) om samen met de beroepskrachten aan de 

kar te trekken, activiteiten te organiseren en mensen samen te brengen. 

Vorig jaar werd de vernieuwing van het vrijwilligersengagement opgestart in de afdelingen en is er via de 

‘Afdelingsscan’ in ruim 500 afdelingen over nagedacht hoe ze lokaal verder werken. 

▪ Met de “ping-campagne” werden de leden gestimuleerd om hun spaarkorting te vragen en werd onder de 

aandacht gebracht dat vanaf een spaartegoed van 5 euro, dit kan opgevraagd worden bij de 

spaarhandelaars.  

Naast de spaarkorting bij handelaars leverde de aankoop van NMBS-passen, Lijnkaarten, filmtickets de 

leden een fikse korting op en/genoten zij een belangrijk ledenvoordeel bv. bij Eneco. 

▪ De verhuis van de Gezinsbond naar de Arduinkaai bracht een belangrijke vernieuwing inzake ruimtelijke 

huisvesting maar ook inzake manier van werken. Ook werden initiatieven genomen om medewerkers aan 

te moedigen om duurzamer te gaan werken.  

▪ Tot slot wil Luc Goossens nog even de werking van de dochterorganisaties onder de aandacht brengen: 

- Voor AFYA is 2022 een moeilijk jaar geworden en jammer genoeg hebben ook dit jaar de jeugdkampen 

het moeilijk. Ouders blijken voornamelijk op zoek naar kinderopvang maar dit is niet de doelstelling van 

AFYA. 

- Gezinssport Vlaanderen maakt zijn ambitie om gezinnen in familiaal verband in beweging te brengen 

waar door het organiseren van skivakanties, wandelzoektochten (dit jaar in Oudenaarde), Familie Fit, en 

de nieuwste app “Bibberjacht”. 

- Gezinsvakantie-Familiatours heeft na de vernieuwing van de vakantiehuizen Reigersnest in Koksijde en 

De Bosberg in Houthalen twee grote troeven in handen om uit te spelen naar de leden. Met 65.000 

overnachtingen vorig jaar werd alvast een grote vooruitgang geboekt. 

 

De voorzitter dankt Luc Goossens voor de toelichting van het jaarverslag 2022. 

6. Toelagen regio’s, afdelingen en spaarafgevaardigden 

De leden ontvingen vooraf een nota die wordt toegelicht door algemeen directeur Jeroen Sleurs. 

Eerder deze legislatuur werd afgesproken dat na de regiohervorming die inmiddels afgerond is, een nieuw 

subsidiereglement zou komen voor de regio’s. Het voorstel is om de subsidie niet meer enkel te baseren op 
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het aantal leden maar deels ook op de werking. Aan de hand van een PowerPointpresentatie geeft Jeroen 

Sleurs de vaststellingen en uitgangspunten die hebben geleid tot een voorstel dat is goedgekeurd door de 

raad van bestuur. 

Nieuw is dat de vergoeding aan de spaarafgevaardigden zou betaald worden via de afdelingen zodat 

afdelingen en spaarafgevaardigden gestimuleerd worden om meer samen te werken rond ledenkortingen. Er 

is lang over gediscussieerd in de werkgroep en de raad van bestuur. Voor sommige afgevaardigden kan dat 

namelijk een drempel zijn maar de afweging is gemaakt dat het toch belangrijker is om het gesprek tussen 

afdeling en spaarafgevaardigde te stimuleren. De raad van bestuur is ervan overtuigd dat het in het voordeel 

van beide partijen werkt. Een afdeling heeft er geen belang bij dat een afgevaardigde afhaakt want dan 

vermindert ook de afdelingsvergoeding, en als de afdeling mee promotie maakt voor ledenkortingen zal dit 

ook de afgevaardigde ten goede komen. 

 

7. Lidgeld 2024 

De voorzitter herinnert eraan dat de Gezinsbond de traditie had om zijn lidmaatschapsbijdrage om de vijf jaar 

te verhogen met een redelijk bedrag (3 tot 5 euro). In 2019 echter werd beslist om voor 2020 een beperktere 

verhoging door te voeren en vanaf dan het lidgeld jaarlijks te indexeren volgens de inflatie. 

Die inflatie schommelde in het verleden jaarlijks rond de 2 % maar zoals algemeen bekend, liep die in 2022 op 

tot 10 % en de verwachting is dat de inflatie ook dit jaar rond de 4 à 5 % zal bedragen. 

Met het lidgeld van 42 euro voor 2022 zaten we een stuk lager dan wat de inflatie was vanaf 2015. Rekening 

houdend met de gezondheidsindex zou het lidgeld van 40 euro in 2015 overeenkomen met meer dan 50 euro 

nu en volgens de prognoses ongeveer 52 euro tegen 1 januari 2024. Het voorstel is echter om naar 49 euro te 

gaan met een redelijk kans dat voor 2025 niet opnieuw een verhoging moet doorgevoerd worden. Belangrijk 

is ook dat het lidgeld daarmee onder de psychologische grens van 50 euro blijft. 

De voorzitter vraagt de leden van de algemene vergadering daarom de moed te hebben om de voorgestelde 

bijdrageverhoging goed te keuren. 

De voorstellen inzake het lidgeld 2024 die ter goedkeuring worden voorgelegd aan de algemene vergadering 

worden duidelijkheidshalve samengevat: 

- 49 euro 

- behoud van de 3 euro korting voor wie (opnieuw) voor domiciliëring kiest 

- aandeel geledingen, zowel voor regio’s als afdelingen: 

- 4 euro per nieuw lid (1,5 op basis ledenaantal en 2,5 voor werking) 

- 2 euro per ‘oud’ lid (0,75 op basis ledenaantal en 1,25 voor werking) 

Met 65 ja-stemmen, 10 neen-stemmen en 9 onthoudingen gaat de algemene vergadering akkoord met 

de voorgelegde voorstellen. 

 

8. Gezinspolitiek 

Tanja Nuelant, gezinspolitiek secretaris, wil graag een overzicht geven van waar de Gezinsbond de voorbije 

maanden mee bezig geweest is. Het is sowieso onmogelijk om hierin volledig te zijn. De voorbije weken heeft 

de discussie over het Groeipakket heftig gewoed bij de beleidsmakers. Vandaag nog gaf de hoofdredacteur 

van De Standaard commentaar over het Groeipakket én verschenen er twee artikels hierover.  

Een belangrijke rode draad door het ganse verhaal zijn de inspanningen van de studiedienst om invloed uit te 

oefenen op de beleidsmakers door constant de “gezinsbril” naar voor te brengen, door aanwezig te zijn in 

adviesraden, in overleg te gaan met studiediensten en kabinetten e.d. Evenzeer wordt geprobeerd om onze 

leden en vrijwilligers maar ook de samenleving te laten zien wie wij zijn, wat onze standpunten zijn en hoe wij 

onze rol als belangenbehartiger van de gezinnen waarmaken. Daartoe worden verschillende 

informatiekanalen gebruikt (o.a. persberichten, sociale media, nieuwsbrieven). Belangrijk is ook de 
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samenwerking met andere middenveldorganisaties waar de Gezinsbond als belangrijke partner beschouwd 

wordt. 

Aan de hand van de presentatie stipt Tanja Nuelant de domeinen aan waarop de Gezinsbond actief is geweest, 

initiatief werd genomen, acties heeft opgezet, protest heeft geuit en/of vooruitgang heeft geboekt: 

▪ Kinderopvang: kwaliteitsmeting, -bewaking en -verbetering, transparantie in de kinderopvang, pleidooi 

voor voldoende middelen 

▪ Groeipakket geen krimppakket: een item op partijcongressen in de aanloop naar de verkiezingen met 

standpunten waar de Gezinsbond in geen geval akkoord gaat en dan ook sterk heeft op gereageerd 

▪ Gendergelijke pensioenen - zorg dragen voor wie zorg draagt: vooral vrouwen -die het vaakst zorgtaken 

opnemen- dragen de (financiële) gevolgen van het afbouwen van hun arbeidstijd, het voorstel om 

zorgverloven niet meer te laten meetellen voor de pensioenloopbaan is problematisch 

▪ Afschaffing huwelijksquotiënt: pleidooi voor rechtvaardige en lange uitdoofperiode 

▪ Elektronische dienstencheques: papieren alternatief moet blijven bestaan 

▪ Energietarieven: de garantie van een basispakket rekening houdend met gezinsgrootte 

▪ Winterplan: kortetermijnmaatregelen goed maar nood aan lange termijn bescherming 

▪ Veilig verkeer voor iedereen: kindnorm als uitgangspunt in Vlaams fietsbeleidsplan 

▪ Gezonde leefomgeving: nieuwe gezondheidsdoelstelling milieugezondheidszorg 

▪ Betaalbaar onderwijs en zachte transitie: o.m. maximumfactuur voor secundair onderwijs 

Op maandag 15 mei, de internationale Dag van het Gezin, lanceert de Gezinsbond de eerste resultaten van de 

“Gezinsbarometer”, een meetinstrument dat een representatief staal van gezinnen (leden en niet-leden) op 

regelmatige tijdstippen zal bevragen naar het vertrouwen dat zij hebben in ons beleid en hun ervaringen. De 

vragenlijst bestaat uit een aantal vaste en een aantal variabele thema’s die de Gezinsbond op de agenda wil 

zetten en onder de aandacht van de beleidsmakers wil brengen. Dit is ook mede ter voorbereiding van het 

Belgische voorzitterschap van de EU in 2024 waarnaar Annemie Drieskens eerder vandaag verwees. 15 mei 

2024 is het 30-jarig bestaan van de Internationale Dag van het Gezin. Momenteel wordt al gelobbyd om 

subsidies te krijgen voor een project om een grootschaligere actie te kunnen doen in 2024 waarbij zowel 

gezinnen zelf kunnen worden betrokken als met onderzoeksmateriaal naar buiten kan worden gekomen. 

De voorzitter en de aanwezigen (met handgeklap) danken Tanja Nuelant voor haar uiteenzetting. 

  

9. Voortgangsrapport 2021-2023 

De leden van de algemene vergadering ontvingen het Voortgangsrapport digitaal, samen met de uitnodiging 

voor vandaag. Tom Joos, directeur Vrijwilligers en Sociaal-Cultureel Werk, kan iedereen warm aanbevelen om 

er eens door te gaan. Het Voortgangsrapport leest heel vlot, er zitten tal van cijfers, afbeeldingen en links naar 

filmpjes in en het is een inhoudelijke weerspiegeling van wat we voorbije jaren gedaan hebben en nog gaan 

doen (beleidsperiode 2021-2023). Het Voortgangsrapport is vooral een belangrijk document in het kader van 

de erkenning en subsidiëring van de Gezinsbond als sociaal-culturele organisatie, onze grootste publieke 

financieringsbron. Daartoe werd het al overgemaakt aan de diensten van de minister van Cultuur en in oktober 

volgt de vijfjaarlijkse visitatie door de Vlaamse overheid, zijnde een zeer uitgebreid gesprek op basis van het 

beleidsplan. 

Met een uitgebreide toelichting van het voortgangsrapport zou Tom Joos grotendeels in herhaling vallen van 

wat Luc Goossens heeft verteld. Om dit te vermijden heeft hij gepoogd om het Voortgangsrapport samen te 

vatten in tien korte zinnen die hij kort toelicht: 

▪ Corona en andere crisissen hadden een grote impact op de uitvoering van ons plan, zowel negatief als 

(verrassend en gelukkig ook) positief. 

▪ Sterk ingezet op vereenvoudiging structuren -> nu tijd om verder in te zetten op meer werking 
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▪ De lokale verbinding via ons verenigingsleven (activiteiten en dienstverlening) hernam na corona -> hoe 

sterk zet zich dit door? 

▪ Een ondersteunend en waarderend vrijwilligersbeleid krijgt steeds meer vorm: bv. communicatie met 

vrijwilligers en vorming voor vrijwilligers 

▪ De organisatie blijft sterk investeren in communicatie met gezinnen waarbij expliciet de digitale kaart 

wordt getrokken (o.a. nieuwe ontwerptool voor visuals). 

▪ De Gezinsbond innoveert op vlak van online media en nieuwe praktijken (webinars, podcasts). 

▪ We laten over veel maatschappelijke domeinen onze stem weerklinken voor een solidaire, inclusieve en 

gezinsvriendelijke samenleving. 

▪ De Gezinsbond maakt ook binnen haar ledenvereniging expliciete keuzes voor gezinnen die het financieel 

moeilijk hebben (samenwerking met UiTPas aan kansentarief, verlaagd lidmaatschap). 

▪ We blijven investeren om mee te zijn met de digitale transformatie.  

▪ Een degelijk zakelijk beleid dat moeilijke keuzes niet uit de weg gaat. 

Tom Joos besluit dat al dit mooie werk maar alleen kon gerealiseerd worden dankzij de inzet en samenwerking 

van beroepskrachten maar in eerste instantie van de duizenden vrijwilligers van de Gezinsbond. Aan allen een 

welgemeend dank je wel hiervoor! Een kort filmpje met beelden van vrijwilligers in actie illustreert de 

veelzijdigheid van hun bezigheden. 

 

10. Varia 

In aansluiting op het jaarverslag wil Luc Goossens als voorzitter van AFYA graag een oproep doen om het 

aanbod van AFYA ruimer bekend te maken bij de leden-gezinnen van de Gezinsbond. Nieuw is dat een aantal 

kampen nu ook in externaatformule worden aangeboden in de hoop meer gezinnen te kunnen helpen. 

Vastgesteld werd namelijk dat de overnachting bij jongere kinderen soms een drempel bleek en AFYA wil 

daaraan graag tegemoetkomen. 

Vooraleer zijn slottoespraak aan te vatten houdt de voorzitter eraan alle mensen die vandaag een presentatie 

gebracht hebben of op enigerlei wijze een steentje hebben bijgedragen bij de voorbereiding, oprecht te 

bedanken voor het mooie geleverde werk. Ook Jeroen Sleurs dankt iedereen voor de technische en 

organisatorische ondersteuning. 

 

11. Toespraak van de algemeen voorzitter naar aanleiding van het afsluiten van de 

legislatuur 

De voorzitter houdt een toespraak met een kort overzicht van de voorbije 5,5 jaar en dankt iedereen omdat dit 

de laatste algemene vergadering in de huidige samenstelling was. 

Gert Vanderheyden, nationaal ondervoorzitter (regio Antwerpen Grootstedelijk) stelt dat zij 36 jaar heeft deel 

uitgemaakt van de algemene vergadering van de Gezinsbond. In die periode is zij met diverse deelwerkingen 

bezig geweest en heeft zij ontzettend veel mensen ontmoet onder wie velen die net als zij soms tientallen jaren 

actief zijn in de Gezinsbond. Waarschijnlijk was dit vandaag haar laatste algemene vergadering. Het zal 

onvermijdelijk een beetje pijn doen om niet meer naar Brussel te komen, niet meer in discussie te gaan over 

problematieken die haar nauw aan het hart liggen. Zij is ook ontzettend blij dat zij de leden van deze algemene 

vergadering en zovele andere Bondsvrijwilligers heeft mogen kennen en stelt met overtuiging dat de 

vrijwilligers van de Gezinsbond de bovenste beste vrijwilligers zijn zonder wiens inzet de Gezinsbond niet kan 

bestaan. Op haar beurt dankt zij iedereen voor zijn/haar engagement. 

Algemeen directeur Jeroen Sleurs sluit de vergadering af met de aankondiging dat, om de woorden van dank 

kracht bij te zetten voor iedere aanwezige een dankkaartje en een attentie (in de vorm van een Gezinsbond-
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mok) is voorzien. Op dit moment is nog niet bekend wie van de huidige leden zal terugkomen maar vaststaat 

dat een aantal mensen die hier al tientallen jaren zitten vandaag afscheid nemen. Zo ook de algemeen 

voorzitter Frans Schotte en ondervoorzitter Gert Vanderheyden. Jeroen houdt eraan hen beiden symbolisch 

de attentie te overhandigen als blijk van dank en waardering voor het vele waardevolle werk dat zij gedaan 

hebben voor de Gezinsbond.  

 


